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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 1/2013 konaného dne 10. ledna 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 8. Křivánek Roman

2. Kovanda Bohumil 9. Ptáček Jaroslav

3. Hájek Otto 10. Feldbabel Vít

4. Máca Stanislav 11. Jirků Ladislav (předseda)

5. Zahrádka Miroslav 12. Fabeš Roman

6. Bičík Lukáš 13. Pech Miroslav (tajemník)

7. Brož Ladislav

Omluveni:

1. Pátek Radek

Hosté:

1. Ubr Kamil (OŠMS) 2. Vlachová Alena (OŠMS)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu;

3. Představení členů výboru;

4. Stručné představení činnosti Odboru školství mládeže a sportu Krajského úřadu Kraje 

Vysočina;

5. Organizační záležitosti, jednací řád výboru;

6. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

7. Plán činnosti výboru na rok 2013;

8. Diskuze a různé;

9. Závěr.

1. Zahájení jednání
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu
Předseda přednesl návrh programu. Takto navržený program byl 11 hlasy schválen.

3. Představení členů výboru
Jednotliví členové výboru se vzájemně představili.

Během jednání se dostavil člen výboru Lukáš Bičík.
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4. Stručné představení činnosti Odboru školství mládeže a sportu Krajského úřadu 
Kraje Vysočina

Miroslav Pech podal informace o činnosti úřadu. Odbor sčítá celkem 37 zaměstnanců. Resortně 
pod OŠMS spadá 78 příspěvkových organizací, střední školy, základní školy, dětské domovy, sítě 
poradenských zařízení. Odbor je rozdělen na 4 oddělení.
Oddělení organizace školství – vykonává zřizovatelské kompetence vůči krajským organizacím, 
zajišťuje organizační činnost, práci s řediteli škol, konkurzní řízení, kázeňské postupy vůči 
ředitelům.
Oddělení rozvoje vzdělávání – vykonává činnost spojenou se samosprávou, vyhotovuje materiály 
potřebné pro rozhodování orgánů kraje. Oddělení má na starosti ve spolupráci s MŠMT rejstřík 
škol a školských zařízení a jejich změny. Mezi nejvýznamnější strategické dokumenty patří 
dlouhodobý záměr a výroční zpráva. Kamil Ubr doplnil, že mezi další činnosti patří rozvojové
aktivity – modernizace technických škol, podpora základních uměleckých škol, pomoc 
handicapovaných žáků, motivační stipendia pro učební obory, sleduje nezaměstnanost absolventů 
na trhu práce, problematika vzdělávání dospělých, situace ve středním školství a demografický 
pokles.
Oddělení ekonomiky školství - mezi hlavní náplň práce patří rozpis rozpočtu přímých nákladů na 
vzdělávání pro školy obecní a krajské, rozpis rozpočtu kapitoly školství krajského rozpočtu. 
Alena Vlachová doplnila informace o počtu zaměstnanců ve školství. Celkový počet je cca 10,5 tis. 
zaměstnanců. Dvě třetiny jsou pedagogové, zbývající třetina jsou nepedagogičtí pracovníci. V Kraji 
Vysočina je celkem 26 soukromých škol a školských zařízení, 78 právních subjektů - krajských 
škol a školských zařízení, 407 právních subjektů - obecních škol a školských zařízení, 7 církevních 
subjektů.
Oddělení mládeže a sportu - mezi hlavní činnost patří volnočasové aktivity, spolupráce 
s neziskovými organizacemi, práce s mládeží formou zajišťování administrace pořádání soutěží, 
grantové programy z Fondu Vysočiny zaměřené na volnočasové aktivity.
Bohumil Kovanda vznesl dotaz na budoucnost základních škol speciálních. Kamil Ubr odpověděl, 
že vize je dána dlouhodobým záměrem, který byl v roce 2012 schválen. Budou vytvořeny 
maximální podmínky pro převod zřizovatelských koncepcí.

5. Organizační záležitosti, jednací řád výboru
Ladislav Jirků informoval o zavedené praxi týkající se zasílání podkladových materiálů na jednání 
výboru a požádal členy výboru o stanovisko, zda požadují zasílání podkladových materiálů 
v tištěné podobě, nebo zda jim stačí elektronická forma. Členové výboru se shodli, že z každého 
zasedání výboru se bude pořizovat zápis, jehož součástí budou přijatá usnesení. Zápis vždy 
podepisuje předseda a tajemník výboru, a to poté, co na následujícím zasedání je v úvodu jednání 
odsouhlasen. Eva Oulehlová informovala o organizačních záležitostech, zejména pak o odměnách 
za účast na zasedání výboru a cestovních náhradách, které náleží členům výboru, a předala 
členům vytištěný informační materiál o těchto záležitostech včetně jednacího řádu

Usnesení 01/01/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
s pořizováním zápisu z každého zasedání výboru, jehož součástí bude i souhrn přijatých usnesení.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Dále byli členové seznámeni s následujícími termíny zasedání výboru, a to vždy první čtvrtky 
v měsíci: 7. 2., 7. 3., 4. 4., 2. 5., 6. 6., 5. 9., 3. 10., 7. 11., 5. 12. 2013 vždy od 15:00 hod.

Usnesení 02/01/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
s elektronickým zasílám podkladových materiálů.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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Usnesení 03/01/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
s navrženými termíny zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina pro rok 2013.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 13. 11. 2012 do 11. 12. 2012:

RK č. 37/2012
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na podporu pořádání Poháru Josefa Masopusta v Kraji Vysočina
 Změny ve školském rejstříku
 Zajištění financování projektu Od myšlenky k výrobku

RK č. 38/2012
 Dotace na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2012 - úprava rozpočtu škol a školských 

zařízení k 13. 11. 2012 - návrh na provedení rozpočtového opatření
 Vyhlášení ankety Sportovec Kraje Vysočina za rok 2012
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - změna 

závazných ukazatelů a úprava investičního plánu příspěvkových organizací zřizovaných 
Krajem Vysočina za odvětví školství na rok 2012

RK č. 39/2012
 Ukončení majetkové účasti v Družstvu Agrofarm Sněžné, družstvu
 Změna v zastoupení Kraje Vysočina v Radě projektu Vzdělávání energetiků na Vysočině
 Projekt Vzdělávání energetiků na Vysočině - Roční specifikace aktivit pro rok 2013

RK č. 40/2012
 Dotace na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2012 - úprava rozpočtu škol a školských 

zařízení k 30. 11. 2012 - návrh na provedení rozpočtového opatření
 Souhlas s uzavřením smlouvy o výpůjčce - Střední uměleckoprůmyslová škola Jihlava -

Helenín, Hálkova 42
 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Střední průmyslová škola Třebíč
 Návrh na úpravu investičního plánu Střední průmyslové školy Třebíč zřizovaných Krajem 

Vysočina za odvětví školství na rok 2012
 Změna ve školském rejstříku

Miroslav Pech podal informace k bodům:
„Zajištění financování projektu Od myšlenky k výrobku“. Kraj Vysočina je příjemcem podpory 
z ROP Jihovýchod pro projekt „Od myšlenky k výrobku“. Projekt pokračuje v systémové 
modernizaci vybavení středoškolských center technického vzdělávání (2005 – 2006 CNC výuková 
pracoviště, 2008 – 2009 Učebny mechatroniky, 2011 – 2012 Moderní měření). Projekt zahrnuje 
pořízení strojů v hodnotě 57 060 000 Kč. Spolufinancování (15%) zajistí kraj z prostředků 
stažených z investičních fondů příslušných středních škol. Pro realizaci projektu je nutné 
zabezpečit některé administrativní úkony. Jejich předfinancování je navrženo z rozpočtu kraje. 
Předpokládané náklady činí 310 000 Kč. 70 000 Kč jsou náklady na výběrové řízení přesahující 
limit stanovený poskytovatelem dotace, 240 000 Kč jsou náklady zahrnuté v projektu (z nich 15% 
uhradí kraj a zbytek obdrží po ukončení projektu po vyúčtování poslední žádosti o platbu v roce 
2014 od poskytovatele dotace). Částka 240 000 Kč zahrnuje: 120 000 Kč na povinnou publicitu, 
60 000 Kč na zajištění nadlimitního výběrového řízení externí firmou a 60 000 Kč na lidské zdroje.
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Zapojení kraje do projektu bylo projednáno v orgánech kraje, projekt prošel hodnocením a byl 
v plném rozsahu schválen k realizaci. V září OŠMS připravil podklady a v říjnu byla podepsána 
smlouva o financování projektu s poskytovatelem dotace (Úřad Regionální rady regionu 
soudržnosti Jihovýchod);
„Informace o ukončení majetkové účasti v Družstvu Agrofarm Sněžné“. OŠMS projednal záměr 
ukončení majetkové účasti kraje na podnikání družstva s jeho předsedou a dalšími členy 
představenstva na dvou jednáních v průběhu podzimu tohoto roku. Podle článku 10 odst. 1 stanov 
družstva je převádějící člen družstva povinen přednostně nabídnout převzetí členských práv a 
povinností stávajícím členům družstva a tito členové mají tomu odpovídající přednostní právo 
převodu; sám převod podléhá následnému schválení představenstvem družstva. Záměr Kraje 
Vysočina ukončit majetkovou účast na podnikání družstva projednalo představenstvo družstva dne 
21. 11. 2012 s tím, že členská práva a povinnosti Kraje Vysočina převezme Zemědělské družstvo 
Sněžné, člen Družstva Agrofarm Sněžné, a to za cenu obvyklou.
Stanislav Máca vznesl dotaz na projekt interaktivních tabulí. Miroslav Pech odpověděl, že se jedná 
o prodloužení splatnosti půjčky. Projekt ještě není ukončen. Bohumil Kovanda vznesl dotaz na 
termín vyhodnocení monitorovacích zpráv z projektů. Kamil Ubr odpověděl, že bližší informace lze 
získat na ORR.
„Projekt Vzdělávání energetiků na Vysočině - Roční specifikace aktivit pro rok 2013“. Dne 
30. 9. 2009 byla uzavřena Smlouva o spolupráci při realizaci a financování společného projektu 
Vzdělávání energetiků na Vysočině mezi Krajem Vysočina, ČEZ, a. s. a Střední průmyslovou 
školou Třebíč. V rámci této smlouvy smluvní strany mimo jiné dohodly ustanovení orgánů pro 
řízení a koordinaci realizace Projektu, a to Radu Projektu a Odbornou skupinu Projektu. Rada 
Projektu je tříčlenná a každý smluvní partner do něj ustanoví jednoho zástupce a jeho náhradníka.
Odborná skupina Projektu je devítičlenná a každý smluvní partner do něj ustanoví tři zástupce.
Marie Kružíková, zástupkyně Rady projektu za Kraj Vysočina, z důvodu změny oborové 
působnosti v radě kraje odstoupila z této pozice.
Alena Vlachová okomentovala bod „Dotace na přímé výdaje na vzdělávání na rok 2012 - úprava 
rozpočtu škol a školských zařízení k 30. 11. 2012 - návrh na provedení rozpočtového opatření“.
Krajský úřad v přenesené působnosti podle § 161 odst. 6 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), s vědomím 
zastupitelstva kraje prostřednictvím krajských normativů a v souladu se zásadami stanovenými 
MŠMT rozepisuje a poskytuje přímé výdaje na vzdělávání právnickým osobám vykonávajícím 
činnost škol a školských zařízení. Rozpis rozpočtu přímých výdajů na vzdělávání z úrovně 
MŠMT na rok 2012 pro jednotlivé kraje byl proveden normativní metodou prostřednictvím 
republikových normativů na jedno dítě, žáka, studenta v jednotlivých věkových kategoriích 3-5 let, 
6-14 let, 15-18 let, 19-21 let a 3-18 let v krajských zařízeních pro výkon ústavní výchovy (dětských 
domovech). Tímto rozpisem MŠMT stanovilo pro Kraj Vysočina objem přímých neinvestičních 
výdajů na rok 2012 ve výši 3 970 664 tis. Kč. OŠMS stanovil v souladu s vyhláškou MŠMT 
č. 492/2005 Sb., o krajských normativech, krajské normativy a provedl rozpis přímých výdajů na 
vzdělávání jednotlivým právnickým osobám vykonávajícím činnost škol a školských zařízení.
Školám a školským zařízením zřizovaným Krajem Vysočina bylo z objemu přímých výdajů na 
vzdělávání rozepsáno celkem 1 282 990 tis. Kč a školám a školským zařízením zřizovaným 
obcemi bylo rozepsáno celkem 2 633 652 tis. Kč. V úpravě rozpočtu k 7. 9. 2012 bylo promítnuto 
krácení rozpočtu přímých výdajů na vzdělávání na základě usnesení vlády č. 178/2012 o vázání 
prostředků státního rozpočtu v celkové výši 84 603 tis. Kč. MŠMT dopisem z 19. 11. 2012 posílilo 
kraji prostředky přímých výdajů na vzdělávání o částku 6 138 tis. Kč, kterou bylo zmírněno výše 
uvedené vázání výdajů státního rozpočtu. Následně OŠMS promítl toto zmírnění vázání do 
rozpočtu jednotlivých škol a školských zařízení úpravou k 30. 11. 2012. Současně OŠMS v této 
úpravě přerozdělil vrácené prostředky přímých výdajů na vzdělávání z důvodu nevyplaceného 
odstupného ve výši 193 tis. Kč.

7. Plán činnosti výboru na rok 2013
Členové výboru obdrželi návrh plánu práce výboru na rok 2013. Miroslav Pech informoval, že se 
jedná o návrh plánu práce. Operativně lze program jednání upravovat. Navrhl přesun bodu „Návrh 
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změn v rejstříku škol a školských zařízení“ přesunout až na listopadové jednání výboru a dále 
přesun bodu „Vyhodnocení přijímacího řízení na SŠ“ přesunout až na prosinec.

Usnesení 04/01/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
s plánem činnosti výboru na rok 2013 s navrženými změnami.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Diskuze a různé
Dagmar Nejedlá vyslovila požadavek na zaslání materiálu, který se týká počtu žáků ve středních a 
základních školách v jednotlivých třídách podle škol. Kamil Ubr dodal, že souhrnné údaje týkající 
se počtu žáků a škol jsou uvedeny ve výroční zprávě. Výroční zprava bude členům výboru 
předložena na březnovém zasedání výboru. Bohumil Kovanda vznesl dotaz, zda proběhne 
rekonstrukce školní jídelny SPŠ a SOU v Pelhřimově. Kamil Ubr odpověděl, že v červnu bude 
rekonstrukce zahájena. Stanislav Máca vznesl dotaz na stav optimalizace škol. Kdy budou známy 
bližší údaje. Ladislav Jirků odpověděl, že na příštím zasedání výboru bude přítomna radní pro 
oblast školství a tímto tématem se výbor bude zabývat. Otto Hájek vznesl dotaz na veřejnost 
podkladových materiálů výboru. Eva Oulehlová odpověděla, že jednání výborů a komisí nejsou 
veřejná, podkladové materiály, které se zde projednávají, jsou ve fázi příprav a diskuze, nebo ve 
fázi zpracování informací pro radu či zastupitelstvo, pokud by byly v této fázi materiály 
zveřejňovány na webových stránkách a k nahlédnutí všem občanům, mohlo by to vést 
k dezinformacím a předčasnému šíření záměrů, mnohdy i nakonec nerealizovaných. Dle 
dosavadní praxe oddělení právní doporučuje tyto materiály nezveřejňovat. Materiály budou 
standardně dle jednacího řádu poskytovány pouze členům příslušné komise či výboru.
Dále se přítomní členové výboru shodli, že v případě pozvání hostů na jednání výboru, musí 
členové vyjádřit souhlas.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. února 2013 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.

7. Závěr
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.

Ladislav Jirků
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Miroslav Pech
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 11. ledna 2013.




